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    Nieuwsbrief nr. 40, januari 2024 
 
 

   Een nieuw jaar en een nieuw Federatie Bestuur  
 
Tijdens de Algemene Vergadering d.d. 8 november 2023 is een vrijwel geheel nieuw 
Federatiebestuur benoemd. Een korte impressie is al eerder op onze website verschenen.  Vrijwel 
direct hebben we contact gezocht met Rotary in Nederland en inmiddels zijn er twee gesprekken 
geweest over een intensievere samenwerking. Daarbij denken we o.a. het optimaliseren van 
contacten tussen clubs. Verder gaan we onderzoeken of de nauwere samenwerking met Rotary 
Nederland wenselijk en haalbaar is op het gebied van IT (het stroomlijnen van de website) en 
mogelijk het ontwikkelen van een app (zie verderop). 
 
Op de Algemene Vergadering heeft onze penningmeester, Gerrit Volkers, aangeven na het huidige 
verenigingsjaar zijn werkzaamheden als penningmeester te willen beëindigen. Het bestuur is dus op 
zoek naar een opvolger die deze taak wil overnemen. Als u belangstelling heeft voor deze taak of als 
u iemand kent die mogelijk benaderd zou willen worden, schroom dan niet met mij of een van de 
andere bestuursleden contact op te nemen. 
 
Binnen het bestuur wordt gesproken over het naar voren halen van Algemene Vergaderingen (zie 
verderop in deze nieuwsbrief) zodat de begroting voorafgaand aan het nieuwe verenigingsjaar 
gepresenteerd kan worden. 
 
Daarnaast zullen we nagaan of in de toekomst een aantal regionale bijeenkomsten in plaats van de 
jaarlijkse federatie dag een optie kan zijn. Ongeacht of er regionale bijeenkomsten zullen komen; in 
het najaar van 2024 is het voornemen een Federatiedag te organiseren in Zuid-Holland.  Ook 
hierover verderop meer informatie.  
 
De commissie Federatiereizen (momenteel bestaande uit slechts twee personen: men zoekt 
aanvulling!) heeft alweer diverse plannen ontwikkeld.  Zie verderop in deze nieuwsbrief voor meer 
informatie over reizen naar Albanië en de Elzas.  
 
Tenslotte past een woord van dank aan de in november 2023 afgetreden bestuursleden voor hun 
inzet in de afgelopen jaren, en ik wens u, namens het voltallige bestuur, een gezond en voorspoedig 
2024 
 
Henk Jan Schipperheijn – voorzitter 
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Federatiereizen  
 
Tijdens de Algemene Vergadering 8 november 2023 heeft reiscommissie de resultaten bekend 
gemaakt van de onder alle leden gehouden enquête naar de belangstelling en wensen van 
bestaande en potentiële deelnemers aan de Federatiereizen. De conclusie was voor de 
reiscommissie helder: ook in 2024 zullen er ‘Federatiereizen’ worden georganiseerd.   
 
Voordat we ingaan op de inhoud / bestemmingen van die reizen eerst een ander aandachtspunt.  
De reiscommissie bestaat momenteel uit – slechts – twee personen Leendert Kruik en John Heck. Zij 
zoeken een of twee nieuwe leden!  Bij dezen de vraag: bent u   reislustig, kunt u adviseren bij te 
organiseren reizen en of zelf reizen mede samenstellen en begeleiden, neemt u dan contact op. Dat 
kan bij de reiscommissie via Leendert Kruik, voorzitter van de reiscommissie van de Federatie - 
telefoon 0316-223284 of per mail l.kruik@planet.nl . Ook kunt u contact opnemen met een van de 
bestuursleden; dit kan ook als u iemand kent die mogelijk interesse heeft. 
 
In de enquête, waarvan de uitkomsten besproken werden tijdens de Algemene Vergadering, waren 
vragen gesteld over landenvoorkeuren, de gewenste reisfrequentie, het aantal reisdagen en 
eventuele belangstelling voor deelname aan – voor de eerste keer – vliegreizen van / met de 
Federatie. Dit naast de traditionele busreis.   
De reiscommissie heeft ook de conclusie getrokken dat er voldoende belangstelling bestaat voor het 
organiseren van een vliegreis. 
De enquêteresultaten laten een sterke voorkeur van de leden zien voor het ontdekken van nieuwe 
bestemmingen in 2024 met voldoende aandacht voor cultuur.  
Voor de belangstellenden voor een vliegreis bereidt de Reiscommissie, in samenwerking met Beuk 
Travel, een programma voor dat aan deze wensen tegemoet komt. Deze reis zal waarschijnlijk in 
oktober / november 2024 plaatsvinden.  Daarnaast gaat zal er uiteraard weer ook een busreis 
worden georganiseerd. Het plan is deze in mei 2024 te houden.   
Op zeer korte termijn zullen de programma’s (bestemmingen / data / kosten) worden en zal de 
inschrijving starten.  
 
Leendert Kruik en John Heck – reiscommissie 
 
 

Regionale clubbijeenkomsten en Landelijke Federatiedag 2024 
 
Vrijwel alle leden, u dus, bevinden zich in een periode van het leven waarin er meer ruimte is voor 
elkaar en dat willen wij als bestuur sterker vormgeven.  Als we aandachtig kijken naar de structuur 
en organisatie van onze oorsprong, de Rotary, springt daaruit naar voren dat het geen van bovenaf 
geleide organisatie is maar dat deze juist van onderaf wordt opgebouwd. In dat proces speelt de 
onderlinge band een grote rol, of dat nu binnen uw club is of daarbuiten. 
Die band zal niet bij iedereen voortkomen uit dezelfde behoefte: de één zal niet verder kijken dan 
zijn of haar eigen club, de ander maakt graag reizen met andere Past Rotaryleden en ook de 
jaarlijkse Federatiedag gaat voor een aantal leden niet ongemerkt voorbij. 
 
Binnen het bestuur van de Federaties gaat Mame Douma de functie commissaris clubvorming 
vormgeven en hij is namens het Federatiebestuur degenen die in eerste instantie het 
‘aanspreekpunt’ is voor de clubs. Deze taak, aldus Mame “ligt dicht bij mij en zal in de toekomst de 
nodige aandacht vragen.  Aangezien de samenwerking in het bestuur uitstekend is, is er sprake van 
een mooie basis voor het uitrollen van mijn taak.” 
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Mame geeft clubs (en leden) graag de overweging mee in de toekomst te kijken of  
een indeling met districten (in overeenstemming met de reguliere Rotary) gewild en wenselijk is. 
Gesprekken daarover starten dit jaar met verantwoordelijken binnen Rotary in Nederland. Maar... 
ook hier betekent dit geen oplegging van bovenaf, het zal aan de clubs en leden zelf zijn wat 
hiermee per club gedaan wordt. 
In ieder geval levert het, naar verwachting, een versimpeling (en dus kostenbesparing) op van de 
ledenadministratie en ook contacten onderling kunnen hiermee gemakkelijker worden gelegd. 
Hierdoor kan er ook simpeler iets op lokaal niveau worden georganiseerd. Bijvoorbeeld een 
bijeenkomst van een aantal clubs: zowel Rotary en Past-Rotary samen of juist enkele Past-
Rotaryclubs gezamenlijk.  
 
Kort na de Algemene Vergadering d.d. 8 november 2023 hebben Mame Douma en voorzitter Henk 
Jan Schipperheijn de Club van Past-Rotarians Oosterhout bezocht en daarmee is deze club officieel 
geïnstalleerd.  
 
Op zeer korte termijn zullen we weer een nieuwe club van Past-Rotarians verwelkomen: de club van 
Past-Rotarians Gilze Rijen e.o. 
 
Mocht u als lid op de hoogte zijn van de oprichting van een nieuwe club of van de mogelijkheid dat 
dit (misschien) gaat gebeuren, dan horen wij dat uiteraard graag om zo tijdig de eventueel 
benodigde begeleiding ter hand te kunnen nemen. 
 
Tenslotte is vermeldenswaard dat er stevig wordt nagedacht over en hard gewerkt wordt aan het 
organiseren van een Federatiedag in 2024.  Deze zal, volgens de huidige plannen, plaatsvinden op 
woensdag 18 september 2024.  De organisatie is bij de club van Past Rotarians Zwijndrechtse 
Waard. Uiteraard zullen we u op de hoogte houden via onze website en via nieuwsbrieven over de 
invulling en aanmelding. 
 
We maken er samen een mooi jaar van. 
 
Mame Douma – commissaris clubvorming 
 
 
Vernieuwing website en gebruik van app  
 
Tijdens de afgelopen AV in Nijkerk is de begroting goedgekeurd. Dat maakt het onder meer mogelijk 
noodzakelijke vervolgstappen te zetten op het gebied van ICT.  Belangrijk daarbij is dat gewerkt 
wordt aan vernieuwing en modernisering van de software ten behoeve van de website van de 
Federatie en ook aan die van de clubs die een eigen website hebben.  
Voor het bestuur is een van de uitgangspunten dat we daarbij zoveel mogelijk gelijk opgaan met de 
site van Rotary in Nederland zodat de kosten zo laag mogelijk blijven.   
Ook zal het mogelijk zijn een eigen app te gaan gebruiken. Hierdoor kunnen verslagen van 
bijeenkomsten en (bestuurs)mededelingen snel gelezen worden en ook kunnen clubs, als ze dat 
willen, het aan- of afmelden voor bijeenkomsten eenvoudig via de app laten gebeuren.  
Afgelopen jaar is een begin gemaakt met het testen van de software ten behoeve van LeAd (de 
LedenAdministratie).  Komende maanden zal de website zelf getest gaan worden. Het ‘testteam’ 
bestaat uit de oud-webmaster Tjeert ten Wolde, secretaris Martin Knoop en mijzelf, de huidige 
webmaster Willem van der Veen.  
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Via de nieuwsbrief zullen we ieder op de hoogte houden van de ontwikkelingen en de voortgang van 
dit project! 
 
Willem van der Veen – webmaster 
 
 

Beslismomenten in het verenigingsjaar 
 
De Federatie van Clubs van Past Rotarians in Nederland (hierna: "Federatie") heeft sinds de periode 
van corona een heftige ontwikkeling doorgemaakt.  De Algemene Vergadering in 2022 was daarvan 
een duidelijk voorbeeld. Het bestuur dat in 2023 is benoemd, heeft zich voorgenomen de 
communicatie met de leden zo optimaal mogelijk te laten verlopen zodat misverstanden zoals die in 
het recente verleden zich hebben voorgedaan, niet meer zullen voorkomen. 
 
De geschiedenis van onze Federatie gaat terug naar 1960 toen de Algemene Vergadering van 
Oud-Rotarians werd opgericht. (zie onze statuten). Er zijn slechts zeer weinig taken en 
verplichtingen voor de Federatie en het bestuur is dan ook van mening dat deze geringe 
hoeveelheid taken geen groot financieel beslag mag leggen op de clubs. Een van de taken die – 
statutair – verricht moet worden, is het houden van een Algemene Vergadering. Deze moet binnen 
zes maanden na afloop van het boekjaar (één juli tot en met dertig juni) plaatsvinden. In het 
Huishoudelijk Reglement (zie onze website) staat dat niet alleen de jaarrekening (van het afgelopen 
verengingsjaar) maar dat ook de begroting en het voorstel van het bestuur voor de contributie voor 
het komende verenigingsjaar aan de orde moeten komen. Wanneer jaar in jaar uit de begrotingen, 
uitgaven en contributie gelijk blijven, is het geen probleem dit alles tegelijkertijd (in november) te 
bespreken op één Algemene Vergadering. Maar ... 
 
De laatste twee jaren is duidelijk geworden dat het bespreken van de begroting van de Federatie in 
november niet goed is. Het verenigingsjaar is dan al bijna halverwege. In 2022/2023 is een 
‘noodgreep’ toegepast door een extra digitale ronde te houden en in maart 2023 (het boekjaar was 
toen op enkele maanden na voorbij) is een verduidelijkende vergadering geweest met enkele clubs 
die hierom hadden gevraagd.   
Het bestuur van de Federatie zou dan ook in de toekomst willen gaan werken met een duidelijke 
scheiding: 
– het behandelen van de begroting en het vaststellen van de contributie voorafgaand aan het 
boekjaar 
– het vaststellen van de jaarrekening na afloop van het boekjaar. 
Voorwaarde is wel dat deze ‘structuurwijziging’ in geen geval kostenverhogend mag zijn.  
Integendeel: het bestuur streeft ernaar kostenverlagende oplossingen te vinden.  
De simpelste oplossing zou zijn het houden van twee Algemene Vergaderingen per jaar: een 
omstreeks april / mei en een omstreeks oktober / november. Deze opzet voldoet echter geenszins 
aan het hierboven genoemde uitgangspunt met betrekking tot de kosten.  Toch zijn er – in de 
toekomst – wel mogelijkheden.  
 
In het kader van een experiment wil het bestuur een variant uitvoeren waarbij in het voorjaar van 
2024 ‘gepolst gaat worden’ bij de clubs of voorstellen op instemming kunnen rekenen.  De 
voorstellen zullen betrekking hebben op de begroting en contributie. Aangezien onze statuten (nog) 
geen mogelijkheid kennen waarbij digitale vergaderingen rechtsgeldig zijn, wil het bestuur ‘nu’ 
samen met de clubs verkennen of deze werkwijze technisch mogelijk is.   
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Er zullen tijdens de digitale bijeenkomst geen formele besluiten genomen kunnen worden want de 
digitale bijeenkomst is immers geen statutair erkende vergadering. Tijdens de formele vergadering 
in het najaar van 2024 zal dan – zoals ook de afgelopen jaren – een formeel voorstel voor 
contributie en begroting worden gepresenteerd.  Voor leden en bestuur is het echter prettig te 
weten dat deze voorstellen al eerder zijn besproken en dat – in grote lijn – bekend is hoe de reacties 
zullen zijn (en indien nodig kan het bestuur de voorstellen aanpassen naar aanleiding van de 
bespreking in het voorjaar). 
 
Voor de jaren na 2024 kan vervolgens worden bekeken of het experiment nogmaals uitgevoerd 
moet worden; al dan niet in aangepaste vorm of dat de statuten aangepast moeten worden aan de 
‘nieuwe realiteit’ of anderszins. 
Misschien zijn er leden van clubs die op grond van bovenstaande willen meedenken of willen 
reageren: graag!  Laat het weten via secretaris@pastrotarians.nl zodat het bestuur contact met u 
kan opnemen. 
 
Martin Knoop – secretaris  
 

mailto:secretaris@pastrotarians.nl

